
Zápisnica 

z riadneho zasadnutia Sudcovskej rady 

Najvyššieho správneho súdu Slovenskej republiky 

  

  

Miesto 

konania:   

  

sídlo NSS SR, č. d. 106, 1. poschodie,  

Čas konania:   

  

19. apríla 2023 o 09:00 hod.  

Prítomní:       Mgr. Kristína Babiaková  

JUDr. Katarína Benczová  

JUDr. Jana Hatalová, PhD.  

JUDr, Monika Valašiková, PhD.  

JUDr. Juraj Vališ, LL.M.  

                        

  

JUDr. Pavol Naď, predseda Najvyššieho správneho súdu SR  

                                                                                                          

  

  

Zasadnutie Sudcovskej rady Najvyššieho správneho súdu SR (ďalej aj ako „NSS 

SR“) zvolala e-mailom z 12. apríla 2023 a  otvorila predsedníčka Sudcovskej rady 

NSS SR  JUDr. Katarína Benczová a navrhla z organizačných dôvodov zmenu 

poradia navrhnutých bodov programu nasledovne:   

  

1) Prerokovanie výkazov za jednotlivé oddelenia za marec 2023 a prvý štvrťrok 

2023. 

2) Zhodnotenie činnosti súdu pri volebnej agende, oboznamovanie sa 

s námetmi a požiadavkami senátov 11S, 12S, 13S, 14S, na ktorých boli 

pozvaní aj riadiaci  predsedovia senátov prejednávajúcich volebné veci 

JUDr. Marián Trenčan a JUDr. Elena Berthotyová, PhD. 

3) Prerokovanie vyriešenia podnetov a požiadaviek formulovaných na 

zasadnutí Sudcovskej rady NSS SR dňa 8. marca 2023. 

4) Rôzne  

  

Hlasovanie o programe:  

Za                    5  

Proti              0  

Zdržal sa       0  

  

  



1. Prerokovanie výkazov za jednotlivé oddelenia za marec 2023  a prvý 

štvrťrok 2023  

  

Členovia Sudcovskej rady NSS SR prerokovali výkaz za marec za všetky 

oddelenia:  

                      Prevzaté        Nápad           Vybavené                Nevybavené  

                       2224              162                182                            2204 

 

 

Členovia Sudcovskej rady NSS SR prerokovali výkaz za prvý štvrťrok 2023 za 

všetky oddelenia:  

                      Prevzaté        Nápad           Vybavené                Nevybavené  

                       2231               487                500                           2204 

 

 

Skonštatovali, že za posledný mesiac aj štvrťrok bolo vybavených viac vecí ako 

napadlo, napriek tomu je stále zostatok viac ako 2200 vecí.  

 

 

2. Prerokovanie  vyriešenia podnetov a požiadaviek formulovaných na 

zasadnutí Sudcovskej rady NSS SR dňa 08. marca 2023. 

 

Predsedníčka sudcovskej rady privítala predsedu NSS SR, ktorý bol pozvaný na 

rokovanie v nadväznosti aj  na bod označený ako rôzne.  

Sudcovská rada sa oboznámila so výsledkami požiadaviek a podnetov vo vzťahu 

k vedeniu NSS SR z minulého zasadnutia sudcovskej rady 

- kde k bodu nezverejnenia zápisnice JUDr. Vališ potvrdil, že dostal 

informáciu od riaditeľa IT a vysvetlenie bolo dostačujúce. 

- k požiadavke na zverejnenie anonymizovanej výšky odmien, ktoré mali 

byť v predchádzajúcom období vyplácané asistentom, sudcovská rada 

konštatuje, že jej zo strany vedenia neboli tieto informácie poskytnuté, 

a preto ich bude požadovať  opakovane od vedúcej Kancelárie NSS SR. 

- ohľadne poskytnutia príloh ku komunikácii  KPr 343/2022 s  predsedom 

Združenia sudcov Slovenska predsedníčka Sudcovskej rady konštatuje, že 

žiadaná komunikácia jej bola poskytnutá len v obmedzenom rozsahu, ale 

zostávajúce informácie nebude požadovať.  

 

 



3. Zhodnotenie činnosti súdu pri volebnej agende, oboznamovanie sa 

s námetmi a požiadavkami senátov 11S, 12S, 13S, 14S. 

 

Sudcovská rada ocenila, že nápad vo volebnej agende stihli sudcovia NSS SR 

vybaviť riadne a v zákonnej lehote, JUDr. Vališ vyzdvihol činnosť zapisovateliek 

pri vyhotovovaní rozhodnutí pri opise.  

 

Predsedníčka sudcovskej rady konštatovala, že na zasadnutie okrem členiek 

sudcovskej rady, ktoré sú zároveň riadiacimi predsedníčkami  5 členných senátov 

boli pozvaní aj ďalší dvaja riadiaci predsedovia JUDr. Elena Berthotyová, PhD. 

a JUDr. Marián Trenčan. 

JUDr. Marián Trenčan ospravedlnil svoju neprítomnosť z dôvodu kolízie 

s poradou vedenia NSS SR a uviedol, že z ich senátu vyvstal jeden podnet na 

legislatívne upresnenie podmienok k prípustnosti žaloby na prieskum výsledkov 

volieb, jeho formuláciu zašle mailom, okrem toho nemajú žiadne pripomienky ani 

podnety aj z pohľadu vedenia sa nevyskytli žiadne problémy v súvislosti so 

zabezpečovaním rozhodovania vo veci prieskumu zákonnosti a ústavnosti volieb 

do územnej samosprávy.  

JUDr. Elena Berthotyová, PhD. ospravedlnila svoju neúčasť z dôvodu kolízie 

s termínom zasadnutia Súdnej rady SR. Uviedla, že nemajú žiaden podnet ani 

poznatok o potrebe nejakých zmien. 

JUDr. Katarína Benczová za senát 13S uviedla, že majú za to, že by bolo vhodné 

zvážiť obligatórne právne zastúpenia v týchto žalobách, a rovnako by bolo 

vhodné zvážiť upresnenie právnej úpravy rozhodovania o nároku na trovy 

konania, ktoré vznikli účastníkom v súvislosti s takýmto súdnym prieskumom.  

JUDr. Hatalová rovnako navrhla jednoznačne upresniť právnu úpravu týkajúcu sa 

náhrady trov konania a trov právneho zastúpenia a za tým účelom 

iniciovať  legislatívnu zmenu.  

 

 

4. Rôzne 

 

JUDr. Benczová požiadala predsedu súdu o informáciu, či sa uvažuje nad zmenou 

rozvrhu ohľadom pracovného zaradenia pani Bartalskej, ktorá je zaradená o. i. aj 

ako zapisovateľka do dvoch  súdnych oddelení , pričom pripomenula,  že už začali 

napádať spisy do odvolacej agendy a zapisovateľka nebude stíhať. Myšlienku 

prijať viac zapisovateliek tak, aby mal každý disciplinárny senát svoju 

zapisovateľku, podporila aj Mgr. Babiaková. JUDr. Vališ uviedol že 

zapisovateľky, ktoré sú pridelené do kasačnej agendy chodia pomáhať aj do 

disciplinárnej agendy a nestíhajú svoju agendu. Všetci členovia sudcovskej rady 

podporili myšlienku, že by mali byť prijaté najmenej 3 zapisovateľky.  



Predseda NSS SR uviedol, že túto informáciu a ako aj iné informácie, ktoré sa 

týkajú Kancelárie, teda kompetencií, ktoré má Kancelária, posunul vedúcej 

Kancelárie.  

 

Rovnako mali členovia sudcovskej rady dopyt, ohľadom vypísania výberového 

konania na nových asistentov, nakoľko od 01.06.2023 odchádza 8 asistentov na 

pozíciu sudcov na novokreované správne súdy, k čomu bolo uvedené, že toto 

bude možné až keď pozície asistentov na NSS SR budú uvoľnené.  

 

Ďalej  k otázke komplexných  zdravotných prehliadok sudcov predseda NSS SR 

uviedol, že v zmysle ustanovenia  § 51  zákona o sudcoch je potrebné, aby 

sudcovia o takúto prehliadku najskôr individuálne požiadali.   

 

Predsedníčka sudcovskej rady opakovane pripomenula, že sudcovskej rade neboli 

predložené požadované materiály ohľadom odmeny asistentom v zmysle 

požiadavky z 08.03.2023, predseda uviedol, že o nevybavení nemá vedomosť, ide 

o vec, ktorá sa týka Kancelárie, a do ktorej predseda súdu nemá právo zasahovať. 

 

K otázke kreovania ôsmeho kasačného senátu predseda uviedol, že tento bude 

s najväčšou pravdepodobnosťou vytvorený k 01.06.2023. JUDr. Vališ 

pripomenul, že by bolo vhodné prerozdelenie spisov z už existujúcich kasačných 

senátov novému kasačnému senátu, nakoľko, ak by tento pracoval len s novým 

nápadom, v dôsledku toho by došlo k nerovnomernému rozhodovaniu vo veciach 

jednotlivých účastníkov konania. Veci, ktoré by napadli tomuto senátu by boli 

prednostne riešené v porovnaní s ostatnými kasačnými senátmi.  

 

Na otázku členky sudcovskej rady JUDr. Valašikovej, za akým účelom bola na 

v budove NSS SR zriadená „oddychová miestnosť č. d. 108“, a akému účelu má 

slúžiť, predseda súdu uviedol, že o tom nevie a je to v kompetencii vedúcej 

Kancelárie súdu.  

 

JUDr. Valašiková podotkla, že z akademického prostredia má vedomosť o tom, 

že  jednotlivé čísla Zbierky súdnych rozhodnutí,  ktorú vydáva náš súd, boli až do 

minulého mesiaca na webovej stránke súdu zverejnené v neanonymizovanej 

podobe. Položila otázku,  kto je za to zodpovedný a či vedenie súdu voči nemu 

vyvodí zodpovednosť, nakoľko tým mohlo dôjsť k porušeniu ustanovení 

príslušných zákonov týkajúcich sa ochrany osobných údajov. Predseda súdu 

uviedol, že to preverí.  

 

JUDr. Hatalová pripomenula, že ešte v mesiaci február nebol zriadený účet súdu, 

na ktorý bolo možné platiť súdne poplatky,  pričom táto skutočnosť spôsobovala 



problémy pri vyrubovaní súdnych poplatkov vo veciach prvostupňovej agendy. 

Predseda súdu uviedol, že o tejto skutočnosti nemá vedomosť.   

 

JUDr. Benczová oboznámila členov sudcovskej rady s podaním JUDr. Bielikovej, 

sudkyne OS Bratislava II zo dňa 13.03.2023, ktoré sudcovskej rade zaslala na 

vedomie. Predseda uviedol, že preverí túto skutočnosť a sudcovská rada bude 

informovaná.  

 

JUDr. Benczová oboznámila členov sudcovskej rady s požiadavkou Súdnej rady 

SR doručenou dňa 27. 03. 2023 na predloženie návrhov kandidátov na členov 

výberových komisií na výber sudcov a na výber predsedov súdov za Súdnu radu 

SR v lehote do 27. 04. 2023. Uviedla, že navrhuje za kandidátku na členku 

výberových komisií JUDr. Violu Takáčovú, PhD., ktorá so svojou kandidatúrou 

ústne súhlasila. 

 

Hlasovanie o návrhu na predloženie JUDr. Takáčovej ako kandidátky na 

členku výberových komisií:  

 

Za                 5  

Proti              0  

Zdržal sa       0  

 

Bolo prijaté uznesenie 

 

 

U z n e s e n i e č. 2/2023 

 

Sudcovská rada NSS SR navrhuje za kandidátku na členku výberových komisií 

na výber sudcov a na výber predsedov súdov za Súdnu radu SR JUDr. Violu 

Takáčovú, PhD. 

 

5. Záver: 

 

Sudcovská rada sa zhodla, že  požiada vedúcu Kancelárie NSS SR o poskytnutie 

konkrétnych údajov ohľadom výšky vyplácaných  finančných prostriedkov 

zamestnancom Kancelárie, ktoré boli vyplácané nad rámec platovej tarify, teda 

osobný príplatok za riadenie, príplatok za zastupovanie, osobný plat a odmeny, 

čiže odmeňovanie podľa čl. VII. časti zákona 55/2007 Z. z. zákona o štátnej 

službe.  



Po vyčerpaní všetkých bodov programu predsedníčka Sudcovskej rady NSS SR 

JUDr. Katarína Benczová ukončila zasadnutie a poďakovala prítomným členom 

za účasť. 

 

Prílohy:  

• Prezenčná listina  

• Výkazy za jednotlivé oddelenia za marec 2023 a prvý štvrťrok 2023 

 

 

  

Zápisnicu zapísala:  

JUDr. Jana Hatalová, PhD. 

 

 

Zápisnicu overil:  

JUDr. Juraj Vališ, LL.M.  
 


